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PROTOKÓŁ NR 0012.5.6.2021 

z posiedzenia Komisji  
Rodziny i Polityki Społecznej  

w dniu 17 czerwca 2021r. 
 
 

Miejsce posiedzenia:  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój,  sala nr 130 A.   
Czas posiedzenia Komisji: 12.30- 13.45. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz goście zgodnie 
z załączonymi listami obecności.   
 
Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie posiedzenia. 

 
2. Przyjęcie porządku obrad. 

 
3. Podsumowanie akcji „Tydzień dobrostanu psychicznego” – spotkanie  

z przedstawicielami Młodzieżowej Rady Miasta (prezentacja). 
 

4. Wypoczynek dzieci i młodzieży. 
 

5. Mieszkalnictwo w mieście – nowe zasady wynajmowania lokali. 
 

6. Zadłużenie i odpracowanie długów.  
 

7. Sprawy bieżące. 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2021 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 
zawodowej i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przewidziane dla Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na rok 2021, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących 
w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Jastrzębie-Zdrój,  
 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii polityki zdrowotnej  
dla miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2021 – 2025, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej                
w Jastrzębiu-Zdroju, 
 

 Projekt uchwały w sprawie utworzenia Klubu Integracji Społecznej                          
w Jastrzębiu-Zdroju. 
 

 Pismo nauczyciela Szkoły Podstawowej nr 13.        
 

8.   Plan pracy Komisji na II półrocze 2021r. 
 
9.   Wolne głosy i wnioski. 
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10. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 20 maja 2021r. 
 
11. Zakończenie posiedzenia. 
 
 
Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Przewodnicząca Komisji Bernadeta Magiera otworzyła posiedzenie  
i powitał przybyłych członków Komisji oraz gości.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad.  
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.   
 
Ad.3. 
Podsumowanie akcji „Tydzień dobrostanu psychicznego” – spotkanie  
z przedstawicielami Młodzieżowej Rady Miasta. 
 
Agata Piotrkowska – Przewodnicząca Młodzieżowej Rady Miasta oraz Krzysztof 
Reschke – Młodzieżowa Rada Miasta, przedstawili oraz zaprezentowali materiał 
dotyczący akcji Tydzień Dobrostanu Psychicznego w naszym mieście, która 
odbyła się w dniach 19-25 kwietnia 2021r. Omówiono grupy zaangażowane w 
projekt, przebieg projektu,  spotkania jakie odbyły się w ramach projektu oraz 
postulaty wypracowane dla naszego miasta.  
 
Bernadeta Magiera 
Składam na wasze ręce podziękowania dla całej Młodzieżowej Rady Miasta za 
wykonaną wspaniałą pracę, działajcie dalej i pracujcie.  Podczas waszej pracy 
spotykaliście się z młodymi ludźmi, którzy przeżyli niejeden lock down, jak 
oceniacie stan psychiczny waszych rówieśników po tym wszystkim, co się działo 
w naszym kraju i na świecie? 
 
Agata Piotrkowska 
Podobne pytanie zadaliśmy w czasie przeprowadzanej diagnozy społecznej 
brzmiało ono - jak oceniasz swoje zdrowie psychiczne w trakcie pandemii w skali 
od 1-5? Najczęstsza odpowiedź była między 2-3. Jeśli chodzi o nasze 
doświadczenie z rozmów z młodymi ludźmi to niestety te wyniki nie były zbyt 
dobre, problematyczne jest to, że młodzież nie wie, gdzie ma się udać po pomoc, 
boi się zwrócić do nauczycieli, dyrektorów, zwraca się do swoich grup 
rówieśniczych.  
 
Bernadeta Magiera 
Jak zdobyć to zaufanie, żeby oni chcieli pytać? 
 
Agata Piotrkowska 
Gotowej recepty na to nie mam, zdobycie zaufania młodych ludzi jest procesem 
długofalowym.  
 
 
Omówiony materiał stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
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Ad.4. 
Wypoczynek dzieci i młodzieży. 
 
Monika Konieczny – Zastępca Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej  
Nasz Ośrodek lata wstecz organizował kolonie, jednak okazało się, że Kuratorium 
Oświaty jest organizatorem takich kolonii, na dzień dzisiejszy tak jak gdyby nie 
mamy uprawnień do wysyłania dzieci na kolonie. Robimy rozeznanie wśród 
naszych rodzin, mamy tylko 5 rodzin chętnych na wyjazdy wakacyjne, 
zgłosiliśmy te dzieci do Kuratorium.  
 
Robert Cichowicz -II Zastępca Prezydenta  
Być może ze względu na napiętnowanie, że to Ośrodek Pomocy Społecznej to 
organizuje, bardziej winni tym się zająć dyrektorzy szkół, we wcześniejszych 
latach to szkoły angażowały się w tą pomoc, organizowane były półkolonie. Być 
może należałoby zgłębić, czy są jakieś środki do pozyskania rządowe, unijne, bo 
kwestie społeczne są w szeroki zakresie ofertowane. Wydaje się że dużą rolę 
mają dyrektorzy szkół.  
 
Bernadeta Magiera 
Być może należałoby wystąpić do dyrektorów szkół o podjęcie inicjatywy, 
promować tą inicjatywę.  
 
Urszula Sobik 
Uprzednio były organizowane kolonie przez Towarzystwo Przyjaciół Dzieci. 
 

Ad.5. 
Mieszkalnictwo w mieście – nowe zasady wynajmowania lokali. 
 
Projekt uchwały omówiła Joanna Cisek – Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej  
i Mieszkaniowej.   
Uchwała jest przekazana do procedowana w związku z tym, że poprzedni projekt 
uchwały został przez Nadzór Prawny odrzucony. Rozstrzygnięciem nadzorczym  
Wojewoda Śląski stwierdził nieważność uchwały w sprawie określenia zasad 
kontroli społecznej. Ten temat budzi największe kontrowersje w całym 
województwie śląskim, ponieważ kontrola społeczne nie może odbywać się 
poprzez rozpatrywanie wniosków przez Społeczną Komisję Mieszkaniową, nie 
będzie już tego organu. Aktualnie kontrola społeczna zawierać się będzie w 
podaniu do publicznej wiadomości na tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta Jastrzębie-
Zdrój oraz podanie na stronie internetowej bip w terminie do 31 marca „Raportu” 
za poprzedni rok. Stworzony został system kwalifikacji punktowej, pracownicy 
będziemy przeglądać wnioski i punktować wg określonej punktacji. 
 
Bernadeta Magiera 
Co będziecie oceniać? 
 
Joanna Cisek 
Punkty będą przyznawana za okres zamieszkiwania wnioskodawcy na terenie 
gminy, okres oczekiwania na zawarcie umowy najmu, bezdomność, 
zamieszkiwanie w mieszkaniu chronionym, sytuacja wnioskodawcy, która go 
uprawnia aby mu poprawić warunki mieszkaniowe, osoby samotne, dodatkowe 
punkty dotyczyć będzie osób dotkniętych przemocą w rodzinach, gdzie założona 
jest niebieska karta, niepełnosprawność członka rodziny, stan techniczny lokalu, 
konieczność rozbiórki lokalu. Punktami ujemnymi są zaległości w płaceniu 
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czynszu, zakłócanie porządku domowego, posiadanie tytułu prawnego do lokalu 
lub budynku.  
 

Ad.6. 
Zadłużenie i odpracowanie długów.  
 
Dyrektor Miejskiego Zarządu Nieruchomości Beata Olszok przedstawiła temat 
zadłużenia z tytułu opłat za używanie obecnie i niegdyś zajmowanych lokali 
stanowiących własność Gminy Jastrzębie-Zdrój na dzień 31 maja 2021r. 
 
Omówiony materiał w formie pisemnej stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
 

Ad.7. 
Sprawy bieżące. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2021 rok 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
 

 Projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 
zawodowej i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przewidziane dla Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na rok 2021 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących 
w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Jastrzębie-Zdrój 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii polityki zdrowotnej  
dla miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2021 – 2025 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej                
w Jastrzębiu-Zdroju 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
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 Projekt uchwały w sprawie utworzenia Klubu Integracji Społecznej                          
w Jastrzębiu-Zdroju 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

 Pismo nauczyciela Szkoły Podstawowej nr 13.    
 
Przewodnicząca Komisji Bernadeta Magiera przedstawiła i omówiła oraz 
przestawiła swoje pozytywne stanowisko w tej sprawie oraz przekonanie że do 
zaproponowanego spotkania powinno dojść.  
 
Grzegorz Mosoń 
Polegałoby to na projekcji multimedialnej filmu To nic takiego, podsumowanie 
treści filmu, panel dyskusyjny, podziękowanie i zakończenie. Przeprowadzone 
przez fundację Centrum Życia i Rodziny.  
 
Pismo skierowane zostało na Komisję Edukacji.  
 
Komisja sformułowała wniosek w tej sprawie następującej treści: 
 „Komisja wnioskuje o możliwość zorganizowania spotkania w  miesiącu wrześniu 
2021r. poświęconego działaniom na rzecz programu pomocy rodzinie  
i kształtowaniu polityki prorodzinnej w mieście o charakterze edukacyjnym, które 
byłoby skierowane do osób i jednostek zaangażowanych w sprawy rodziny, 
dyrektorów szkół i przedszkoli, nauczycieli i wychowawców, a także do rodziców 
i opiekunów dzieci i młodzieży.  
 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
  
Ad.8. 
Plan pracy Komisji na II półrocze 2021r. 
 
Komisja sformułowała następujący plan pracy na II półrocze 2021r. 
 

wrzesień 

 
1. Utworzenie Dziennego Domu Pomocy.  
2. Aktywizacja seniorów. 
3. Sprawy bieżące. 

październik 

 
1. Podatki i opłaty lokalne. 
2. Informacja o realizacji programów społecznych. 
3. Funkcjonowanie świetlic środowiskowych, plany                               

i perspektywa rozwoju.  
4. Sprawy bieżące 

 
 
 

listopad  

 
1. Budżet Miasta na 2022 rok. 
2. Działalność placówek opiekuńczo-wychowawczych  
    w Jastrzębiu-Zdroju. 
3. Sprawy bieżące. 
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grudzień 

 
1. Lokale socjalne w mieście.  
2. Rodziny zastępcze. 
3. Sprawy bieżące.  

Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
 
Ad.9. 
Wolne głosy i wnioski. 

Nie wniesiono. 

 

Ad.10. 
Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 20 maja 2021r. 
 
Protokół przyjęto jednogłośnie.  
 
Ad.11. 
Zakończenie posiedzenia. 
 
Bernadeta Magiera – Przewodnicząca Komisji podziękowała wszystkim                   
za przybycie oraz czynny udział w obradach Komisji i zakończyła posiedzenie. 
 
 
Protokołowała  
Agnieszka Bąk                

 Przewodnicząca Komisji Rodziny i Polityki Społecznej   
Bernadeta Magiera 


